

Title (en)
PIVOTING SHAFT FOR A REGULATING ORGAN

Title (de)
SCHWENKACHSE EINES REGULIERORGANS

Title (fr)
AXE DE PIVOTEMENT D'UN ORGANE RÉGLANT

Publication
EP 3800511 A1 20210407 (FR)

Application
EP 19201109 A 20191002

Priority
EP 19201109 A 20191002

Abstract (en)
[origin: CN112596363A] The invention relates to a timepiece component for a timepiece movement, and in particular to a pivot mandrel of an adjustment member of a mechanical timepiece movement. The pivot mandrel is made of an alloy comprising the following components by weight: 25% to 55% of palladium; 25% to 55% of silver; 10% to 30% of copper; 0.5% to 5% of zinc; two elements of gold and platinum with a total content of 15% to 25%; 0% to 1% of one or two elements selected from the group consisting of boron and nickel; 0% to 3% of one or two elements selected from rhenium and ruthenium; no more than 0.1% of one or more elements selected from iridium, osmium and rhodium; and no more than 0.2% of other impurities, the sum of the amounts of the components being set to no more than 100%. The invention also relates to a method for producing a timepiece component for a timepiece movement.

Abstract (fr)
La présente invention se rapporte à un composant horloger pour mouvement horloger, et notamment axe de pivotement d'un organe réglant d'un mouvement mécanique horloger, réalisé dans un alliage comprenant en poids :- entre 25% et 55% de palladium,- entre 25% et 55% d'argent,- entre 10% et 30% de cuivre,- entre 0.5% et 5% de zinc,,de l'or et du platine avec un pourcentage total de ces deux éléments compris entre 15% et 25%,- entre 0% et 1% d'un ou plusieurs éléments choisis parmi bore et nickel,- entre 0% et 3% d'un ou plusieurs éléments choisis parmi le rhénium et le ruthénium- au maximum 0,1% d'un ou plusieurs éléments choisis parmi l'iridium, l'osmium, et le rhodium et- au maximum 0,2% d'autres impuretés les quantités respectives des composants étant telles qu'additionnées entre elles, elles ne dépassent pas les 100%.Elle se rapporte également au procédé de fabrication de ce composant horloger.

IPC 8 full level
G04B 13/02 (2006.01); **C22C 5/02** (2006.01); **C22C 5/06** (2006.01); **G04B 43/00** (2006.01)

CPC (source: CN EP US)
C22C 5/00 (2013.01 - EP); **C22C 5/02** (2013.01 - EP); **C22C 5/04** (2013.01 - EP); **C22C 5/06** (2013.01 - EP); **C22C 30/02** (2013.01 - EP);
G04B 13/02 (2013.01 - CN EP); **G04B 15/14** (2013.01 - US); **G04B 43/007** (2013.01 - EP); **G04D 3/0089** (2013.01 - US);
G04D 3/0254 (2013.01 - US)

Citation (applicant)
CH 714594 A1 20190731 - RICHEMONT INT SA [CH]

Citation (search report)
[AD] CH 714594 A1 20190731 - RICHEMONT INT SA [CH]

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME

DOCDB simple family (publication)
EP 3800511 A1 20210407; EP 3800511 B1 20220518; CN 112596363 A 20210402; CN 112596363 B 20211123; JP 2021060389 A 20210415;
JP 6963069 B2 20211105; US 11573531 B2 20230207; US 2021103250 A1 20210408

DOCDB simple family (application)
EP 19201109 A 20191002; CN 202010745450 A 20200729; JP 2020138404 A 20200819; US 202016896714 A 20200609